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Geacht college, 
 
Dit voorjaar hebben de inwoners van Helmond (e.o.) gelukkig weer kunnen genieten van de 
traditionele voorjaarskermis. Ook de zomerkermis staat reeds gepland van vrijdag 8 t/m 
woensdag 13 juli 2022. 
 
Van zowel winkeliers als horeca-uitbaters hebben wij echter vernomen dat de opstelling van 
de kermisattracties en bijbehorende zaken, bij hen tot inkomstenderving heeft geleid. 
 
Zo werd ons medegedeeld dat: 

- Winkelpanden aan het zicht van de bezoekers werden onttrokken, door de opstelling 
  van de kermisattracties; hetgeen leidde tot minder aanloop van potentiële klanten; 
- Dat voor terrassen, naast de gebruikelijke kosten, extra diende te worden betaald; 
- Dat niet alle horeca-uitbaters hun terras konden/mochten gebruiken, aangezien de 
  daarvoor normaliter gebruikte ruimte (vierkante meters) nu ingenomen werd door de 
  genoemde attracties; 
- Dat de contactpersoon voor de kermis (voor de winkeliers en horeca) van buiten de 

               gemeente Helmond komt en niet (voldoende) open stond voor vragen en argumenten 
  van de winkeliers en horeca. 
 

Wij vernemen dat na twee lange jaren met Corona-maatregelen, veel ondernemers (als ze 
deze periode al hebben ‘overleefd’) het zwaar te halen hebben. Evenementen als een kermis 
zijn bij uitstek geschikt om te trachten extra inkomsten te genereren. 
 
Daarbij vinden wij het van belang dat de ondernemers in het centrum van Helmond de vrijheid 
behouden om hun onderneming te kunnen blijven voortzetten, hetgeen bijdraagt aan de 
leefbaarheid, de gewenste dienstverlening en gezellige sfeer in ons stadscentrum. 
 
Daarom de volgende vragen: 
 

1. Kan bij de opstelling van volgende kermissen en evenementen meer rekening worden 
    gehouden met de zichtbaarheid en toegankelijkheid van de winkels en horeca? 
2. Is het juist dat voor terrassen ten tijde van de kermis en evenementen extra moet 

                 worden betaald? Zo ja, waarom? 
3. Is het juist dat sommige horeca-uitbaters de mogelijkheid om een terras te gebruiken 
    is verboden/ontnomen? Zo ja, waarom? 
4. Welke mogelijkheden zijn er om de getroffen ondernemers (financieel of praktisch) te 
    compenseren? 
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Natuurlijk is het van belang dat de zomerkermis en/of andere evenementen in het centrum 
van Helmond georganiseerd kunnen blijven worden, maar wij zijn van mening dat dan ook alle 
ondernemers in het centrum hiervan in gelijke mate mee moeten kunnen profiteren. 
 
De fractie wacht uw antwoorden af. 
 
Forum voor Democratie 
Gemeenteraad Helmond 
Theo Heller 
t.heller@raad.helmond.nl 
 
Manfred Smol 
m.smol@raad.helmond.nl 
 
i.a.a. - fractievoorzitters gemeenteraad Helmond en media 
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Antwoord van het college van burgemeester en wethouders: 
 
Naar aanleiding van uw bovengenoemde brief, delen wij u het volgende mede: 
 
 

1. Kan bij de opstelling van volgende kermissen en evenementen meer rekening worden gehouden 

met de zichtbaarheid en toegankelijkheid van de winkels en horeca?  

 

U blikt in uw schrijven terug op de afgelopen voorjaarskermis. Die was al vroeg in het jaar. In de 

periode eind maart is het veelal rustig in de binnenstad en is vanwege de weersomstandigheden de 

exploitatie van een buitenterras doorgaans nauwelijks rendabel. Om die reden is bij de opstelling 

van de kermisattracties de weg gevolgd zoals die reeds vele jaren in Helmond wordt gehanteerd. 

Tijdens de voorjaarkermis is de Markt drukbezet met attracties en verkoopwagens. De zomerkermis 

kent meer spreiding en meer ruimte voor horeca-activiteiten. Dit beantwoordt tevens aan de 

(commerciële) verwachtingen van de kermisexploitanten en bepaalt daarmee ook de hoogte van de 

inschrijving.  

 

De Helmondse Markt ondergaat momenteel een metamorfose. Leidraad zijn de uitgangspunten in 

het Centrumperspectief Helmond 2030. De ‘Kop van de Markt’ wordt steeds meer een verblijfgebied 

waar winkelen en ontspannen samengaan. Op de Markt hebben in de afgelopen jaren veel nieuwe 

horecazaken de deuren hebben geopend. Tegelijk hebben er als gevolg van de coronapandemie 

lange tijd geen grote evenementen plaatsgevonden in de binnenstad. Voor een aantal ondernemers 

op de Markt is de kermis dan ook een nieuwe ervaring.  

 

De veranderingen op de Markt hebben ook gevolgen voor de kermis. Direct na afloop van de 

voorjaarskermis hebben wij hierover de eerste gesprekken gevoerd met kermisexploitanten en 

horecaondernemers op en rond de Markt. Insteek is dat de opstelling van de attracties waar mogelijk 

de lijn van de nieuwe gebiedsfunctie volgt. Tegelijkertijd moet worden voorkomen dat een 

evenement als de kermis inboet aan sfeer, aanbod en uitstraling. Dit vereist van alle betrokkenen 

bereidheid tot consensus en rekening houden met elkaars belangen.    

 
2. Is het juist dat voor terrassen ten tijde van de kermis en evenementen extra moet worden betaald? 

Zo ja, waarom?  

 

Nee, dat is onjuist. Sterker nog: de gemeente heft in 2022 in het geheel geen precariobelasting voor 

de terrassen. Dit om de gevolgen van de coronacrisis voor de horecaondernemers te verzachten.   

 
3. Is het juist dat sommige horeca-uitbaters de mogelijkheid om een terras te gebruiken is 

verboden/ontnomen? Zo ja, waarom? 

 

De openbare ruimte in de binnenstad is beperkt van omvang en kent veel gebruikers. 

Compromissen in het gebruik van de ruimte zijn dan ook onvermijdelijk. Daarbij wegen we de 

belangen van alle gebruikers af.  De regels rondom het gebruik van de terrassen liggen vast in de  

‘nadere regels terrassen Helmond 2015’. Deze geven aan dat tijdens kermissen, maar bijvoorbeeld 

ook tijdens een weekmarkt, mogelijk ‘beperkt of geen gebruik kan worden gemaakt van de terrassen 

in het centrumgebied’.  Uiteraard bekijken we in overleg per situatie gekeken welke mogelijkheden er 

zijn om in de resterende ruimte een terras te kunnen exploiteren. Daarbij dienen we ook rekening te 

houden met de aanwijzingen van politie en brandweer.      
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4. Welke mogelijkheden zijn er om de getroffen ondernemers (financieel of praktisch) te compenseren?  

 

Zoals hierboven aangegeven bekijken we in overleg met kermisexploitanten en horecaondernemers 

de opstelling van de zomerkermis. Voor financiële compensatie zien wij geen mogelijkheden en ook 

geen aanleiding. De kermis draagt bij aan een levendig centrum met voldoende vertier en is 

bovendien een lange traditie in Helmond. De afgelopen voorjaarskermis heeft, mede dankzij het 

boven verwachting mooie weer, veel bezoekers naar het centrum getrokken. Dat is ook in het belang 

van de ondernemers in het centrum.  

 
Burgemeester en wethouders van Helmond 
 
Mevr. P.J.M.G. Blanksma-Van den Heuvel  H.J. de Ruiter 
burgemeester      secretaris 
 
 
 
 
 


